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Geachte Bestuur, 

Met uw brief van 16 december jl. nodigde u ons en andere gemeenteraden uit om een zienswijze 
kenbaar te maken op de concept ontwerp Strategische Agenda Metropoolregio Rotterdam Den Haag. 
Hierbij ontvangt u de zienswijze van de raad van Rijswijk.  

Belang MRDH en Strategische Agenda
In de eerste plaats willen we beginnen met het uitspreken van onze waardering voor de concept 
Strategische Agenda en het gevolgde proces. Met elkaar, voor elkaar is de titel en die is passend wat 
ons betreft. De agenda is tot stand gekomen na uitgebreide consultatie en participatie, ambtelijk en 
bestuurlijk, van de MRDH gemeenten. Daarbij dank voor de nadere toelichting die u op 14 februari jl. aan 
ons heeft gegeven teneinde de betrokkenheid van de raden bij deze nota te vergroten. De Strategische 
Agenda is belangrijk voor de ontwikkeling van de regio; en de regio is belangrijk voor de ontwikkeling van 
Rijswijk. In het grote krachtenspel in regio en rijk, is een gemeente als Rijswijk zeer gebaat bij de kracht 
van de regio. 

De betekenis van de MRDH voor Rijswijk zien we terug in de projecten die we samen (gaan) oppakken, 
zoals de ontwikkelingen rond de Energy Cave/ Geothermie-campus en de afstemming van het beleid 
rond de werklocaties en andere programma’s om het economisch vestigingsklimaat te verbeteren. Dit 
zijn belangrijke kaders voor ons economisch beleid en onze eigen Economische Visie die op dit moment 
door ons wordt vastgesteld.   

Op het gebied van mobiliteit is Rijswijk blij met het onderzoek naar de nieuwe citysprinter tussen Leiden 
en Dordrecht en naar een halteplaats in Rijswijk Buiten. Een resultaat dat we alleen konden bereiken 
door de krachten te bundelen en gezamenlijk op te trekken. Naast de subsidies voor aanpassingen van 
de infrastructuur – in het bijzonder investeringen in de Metropolitane fietsroutes – en voor het verbeteren 
van verkeersveiligheid, waardeert Rijswijk de rol die MRDH speelt bij de toekomstige ontwikkeling van 
ons NS station. 

Mobiliteit is in transitie. Er is sprake van een verschuiving tussen verschillende bestaande 
vervoersmodaliteiten maar ook nieuwe ontwikkelingen mogelijk gemaakt door technologische 
vooruitgang. Om gebruik te maken van de samenwerking in onze regio benadrukken wij het belang van 
de taak van de MRDH om de ontwikkeling van nieuwe beleidsdomeinen / onderwerpen zoals 
deelmobiliteit, digitalisering, en laadpaal infrastructuur te faciliteren. Kennisdeling, centraal onderzoek en 
intergemeentelijke beleidsafstemming horen hier bij. De opzet van de flexpool ter ondersteuning van 
gemeenten bij specifieke (ingewikkelde) projecten, zien we als een goede procesmatige invulling van de 
kennisdeling en samenwerking in de regio. 
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Inhoudelijke aandachtspunten 
De  vier doelen uit de strategische agenda zijn vertaald in zes opgaven. Een van de opgave voor de 
vernieuwing van de regio vormt de stimuleren van actieve en collectieve vormen van mobiliteit. We 
onderschrijven deze doelstelling zolang er ruimte blijft om te investeren in weginfrastructuur, om 
knelpunten op het gebied van bereikbaarheid en leefbaarheid te beperken. Rijswijk vraagt in dat kader 
wederom expliciet om aandacht voor de Prinses Beatrixlaan en de aanpassing van de A4. De inzet van 
de MRDH in ambtelijke en financiële steun bij de realisatie van een gewijzigde bovengrondse inrichting 
en ook op langere termijn voor een tunnel is een randvoorwaarde. 

We zien nu grote tekorten op de begrotingen van de HTM en de RET. Dat betekent in de praktijk dat er 
overal in de regio tijdelijk haltes zijn geschrapt, ook in Rijswijk. We constateren dat dit bij reizigers tot 
ongenoegen heeft geleid en spreken onze bezorgdheid hierover uit. Verder pleiten we er voor dat niet 
alleen het aantal reizigers maar ook het sociale aspect van openbaar vervoer nadrukkelijker wordt 
meegewogen in besluitvorming over (het tijdelijk opheffen van) haltes. 

De aantallen reizigers in het OV lopen langzaam weer op. Daarnaast worden er in de regio heel veel 
woningen gebouwd. Er komen tot 2040 400.000 nieuwe inwoners bij. Dat betekent dat het OV netwerk 
mee moet groeien. Naast investeringen in de Oude Lijn (de ruggengraat van de regio) moeten nu ook de 
wervels toekomstbestendig worden vormgegeven om de wijken rondom de oude lijn goed te ontsluiten 
met rail en bus. Deze situatie geldt zeker voor Rijswijk waar de komende 15 jaar een derde van de 
woningvoorraad wordt bijgebouwd. Ook deze nieuwe woningen moeten goed aangesloten zijn op het 
openbaar vervoer. Dit betekent met name dat er voor RijswijkBuiten meer haltes nodig zijn. 

Tegelijkertijd onderzoekt de MRDH of het openbaar vervoer efficiënter kan worden ingericht door de 
koppeling met WMO-vervoer of ander fijnmazig openbaar vervoer. Rijswijk denkt hier graag over mee. 

Om reizigers terug te krijgen een ook vast te houden in het openbaar vervoer is de klanttevredenheid 
van groot belang. Graag blijven we met u het gesprek voeren hoe we de kwaliteit van het openbaar 
vervoer en daarbij de kwaliteit van onze knooppunten kunnen verbeteren. 

In veel gemeenten wordt momenteel de mobiliteitstransitie en de doelen ten aanzien van bereikbaarheid 
en leefbaarheid vormgegeven in nieuw beleid voor mobiliteit. Hier wordt vaak het principe van STOMP 
omarmd welke een hiërarchie aangeeft in de prioriteitstelling van de verschillende vervoersmodaliteiten, 
van stappen en trappen tot aan auto. Het is van groot belang dat ook de MRDH dit principe doorvoert in 
haar instrumentarium van investeringen en subsidies. Zodat regionale investeringen goed aansluiten op 
gemeentelijk beleid. 

Verkeersveiligheid lijkt in de visie wat onderbelicht te blijven en met name gericht op jongeren. Specifiek 
vragen we – in samenwerking met de provincie – om meer aandacht voor verkeersveiligheid van 
ouderen in het verkeer. 

Zoals vermeld sluiten de doelen, opgaven en projecten wat betreft economisch vestigingsklimaat goed 
aan bij onze eigen doelstellingen en ambities voor onze werklocaties en waarderen we onze 
samenwerking op dit gebied. Wel zijn we van mening dat de regio scherpere keuzes kan maken voor het 
stimuleren van sectoren, zodat deze, mogelijke gesteund met investeringen uit het groeifonds, uitgroeien 
tot de leidende economische sectoren van de regio die zorgen voor een vestigingsklimaat met identiteit, 
werkgelegenheid en daarmee welvaart. Een punt van aandacht is verder de campusontwikkeling vanuit 
de MRDH; deze is met name gericht op HBO en MBO studenten. We vragen u om investeringen in 
werkgelegenheid voor praktisch geschoold personeel niet uit het oog te verliezen. 
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Organisatie en vervolg
Naast de Strategische Agenda heeft de raad van Rijswijk kennis genomen van het rapport dat de 
rekenkamer Rotterdam heeft opgesteld. We kunnen ons vinden in de aanbevelingen en ondersteunen de 
oproep aan de MRDH om doelen smart te houden, zodat er meer gericht gewerkt wordt. We herkennen 
dit ook in de Strategische Agenda, waarin duidelijk wordt gekozen om het aantal (hoofd)opdrachten 
binnen het Economisch Vestigingsklimaat terug te brengen naar twee. Dit betekent dat we als MRDH 
een aantal zaken niet meer doen omdat we ons richten op de kerntaken. Een ontwikkeling die we als 
raad van Rijswijk steunen. We verwachten deze discussie verder te voeren in het kader van de evaluatie 
van de Gemeenschappelijke Regeling in 2024. Daarbij zal opnieuw ook de positie en betrokkenheid van 
de raden bij de besluitvorming van de MRDH worden besproken. Voor ons een belangrijk punt van 
discussie, waar we graag tijdig en uitvoering bij worden betrokken.  

de gemeenteraad,
de griffier,

J.A. Massaar, bpa

de voorzitter,

H. Sahin 


